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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 6. maj 2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 5 (L 144), som hermed besvares.

Spørgsmål 5:

"Vil ministeren oplyse, om landbruget kan undlade at opkræve produktionsafgifter?"

Svar:

Produktionsafgiftssystemet er et solidarisk system, som bygger på, at alle producenter 
inden for den enkelte jordbrugssektor betaler en produktionsafgift og dermed bidrager 
til gennemførelse af projekter til gavn for hele den pågældende sektor. De nærmere reg-
ler for afgiftsopkrævning og indbetaling af afgift til den enkelte produktionsafgiftsfond 
er fastsat i bekendtgørelser, der er udstedt af FødevareErhverv.

Afgiftsopkrævningen er med til at sikre finansieringen af sektorspecifikke tiltag, som el-
lers ville savne finansieringsgrundlag, og afgiftsprovenuet finansierer aktiviteter inden-
for de formål, som fondene kan støtte.

Det er de enkelte fondsbestyrelser, der er ansvarlig for udarbejdelse af fondsbudgetter, 
og det er en væsentlig del af dette ansvar, at budgettet udviser balance mellem udgifter 
og indtægter i de enkelte budgetår. 

Der er ikke bestemmelser i fondsregelsættet, der forhindrer, at en fondsbestyrelse kan 
foreslå at nedsætte produktionsafgifterne eller lade dem helt bortfalde.

Henrik Høegh
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